
PROTOKÓŁ NR XXXVI/2013
z obrad XXXVI Sesji Rady Gminy Godkowo kadencji 2010 -2014

odbytej w dniu 29 października 2013 roku 
w sali narad Urzędu Gminy w Godkowie

Ad pkt 1

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ela Jankowiak dokonała otwarcia obrad XXXVI 
sesji Rady Gminy. Przywitała zebranych i stwierdziła prawomocność obrad. Zgodnie 
z listą obecności w chwili rozpoczęcia obrad uczestniczy 11 radnych na stan 15.
W obradach ponadto udział wzięli:
1. Wójt Gminy Godkowo – Janusz Ryszard Grzywalski
2. Sekretarz Gminy – Danuta Anna Janczuk
3. Skarbnik Gminy – Bożena Makuch
4. Kierownicy jednostek organizacyjnych
5. Sołtysi – lista obecności w załączeniu

Ad pkt 2

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Odczytanie porządku obrad.
3. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym.
4. Interpelacje i wnioski Radnych.
5. Zapytania mieszkańców gminy.
6. Podjęcie uchwały Nr XXXVI/178/2013 w sprawie przyjęcia programu współpracy 
Gminy  Godkowo  w  2014  roku  z organizacjami  pozarządowymi  i  podmiotami, 
wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  z dnia  24  kwietnia  2003  r.  o  działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie
7. Podjęcie uchwały Nr XXXVI/179/2013 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Godkowo na lata 2013-2016. 
Podjęcie uchwały Nr XXXVI/180/2013 w sprawie zmiany budżetu gminy Godkowo 
na 2013 rok.
8.  Podjęcie  uchwały  Nr  XXXVI/181/2013  w  sprawie   wprowadzenia  zmian  w 
uchwale  dotyczącej  akceptacji  decyzji  Zarządu Gminy  o  przystąpieniu  w  poczet 
członków Banku Spółdzielczego w Godkowie. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
10. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV sesji.
11. Zakończenie obrad.

O godz.11.10 na obrady przybyła Radna Elżbieta Rzepka i Radny Lubomir Byk.



Następnie  Przewodnicząca  Rady  odczytała  wniosek  Wójta  Gminy  Godkowo   o 
wprowadzenie pod obrady XXXVI Sesji Rady Gminy  w dniu 29 października 2013 
roku  do  porządku  obrad  uchwały  Nr   XXXVI/182/2013   w  sprawie  diet 
przysługujących sołtysom sołectw gminy Godkowo i zasad ich wypłacania. Wniosek 
stanowi załącznik nr 1 do protokółu.
Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli wniosek.
Wobec tego Przewodnicząca odczytała  uzupełniony porządek obrad XXXVI Sesji 
Rady Gminy  w dniu 29 października 2013 roku: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Odczytanie porządku obrad.
3. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym.
4. Interpelacje i wnioski Radnych.
5. Zapytania mieszkańców gminy.
6. Podjęcie uchwały Nr XXXVI/178/2013 w sprawie przyjęcia programu współpracy 
Gminy  Godkowo  w  2014  roku  z organizacjami  pozarządowymi  i  podmiotami, 
wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  z dnia  24  kwietnia  2003  r.  o  działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie
7.Podjęcie uchwały Nr XXXVI/179/2013 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Godkowo na lata 2013-2016. 
8.Podjęcie  uchwały  Nr  XXXVI/180/2013  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy 
Godkowo na 2013 rok.
9.  Podjęcie  uchwały  Nr  XXXVI/181/2013  w  sprawie   wprowadzenia  zmian  w 
uchwale  dotyczącej  akceptacji  decyzji  Zarządu  Gminy  o  przystąpieniu  w  poczet 
członków Banku Spółdzielczego w Godkowie.
10.Podjęcie uchwały Nr  XXXVI/182/2013  w sprawie diet przysługujących sołtysom 
sołectw gminy Godkowo i zasad ich wypłacania.
11. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
12. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV sesji.
13. Zakończenie obrad.

i poddała go pod głosowanie. Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli porządek 
obrad.
Ad pkt 3

Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie między sesyjnym
Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, zaproszeni Goście. 
W pierwszej kolejności Wójt poinformował o realizacji wniosku sprzed blisko 2 lat a 
dotyczył on uruchomienia bankomatu w Godkowie. Bank Spółdzielczy w Sztumie 
o/Orneta,  filia  Godkowo  uruchomi  w  najbliższym  czasie  bankomat  w  siedzibie 
banku.
Następnie Wójt poinformował o realizacji  wniosków zgłoszonych na ostatniej sesji – 
zostały poprawiono płyty w Grużajnach na wniosek radnej Barbary Stolicy. 



Wnioski zgłoszone przez Monikę Ptaszkiewicz – sołtysa Ząbrowca
 - jeśli  chodzi  o obszary ONW –uzyskaliśmy następującą odpowiedź od p.  Ostaś 
Moniki pracownika MRiRW – obecnie pozostają obszary ONW wytyczone w roku 
2006. Wytyczanie nowych obszarów ONW będzie prowadzone w latach 2017-2018. 
Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi pracuje nad nowymi kryteriami w zakresie 
wytyczania nowych obszarów ONW zgodnie z dyrektywami unijnymi. 
-  wykonano  pasy  drogowe  na  drodze,  naprawiono  drogę  boczną,  zostało 
przestawione ogrodzenie przy stawie, do wykopania pozostał jeszcze kawałek rowu 
aby był spływ wody
-  droga  do  pani  Piątek  –  jest  w  dobrym  stanie,  przejezdna,  jest  przeze  mnie 
monitorowany jej stan
- wnioski dotyczące założenia lamp – 2 lampy zamontowano w Bielicy na bocznej 
drodze,  w Szymborach koło świetlicy,  w Lesiskach,  trwają prace w Ząbrowcu, w 
Naftach dojdzie 1lub 2 lampy, w Grądkach na Stare Grądki dojdą 3 lampy. 
Wniosek zgłoszony przez Wandę Matwiej sołtysa z Grądek dotyczący Siedliska – 
wykonano zajazd, poszerzenie drogi w Siedlisku.
Sołtys z  Plajn Barbara Zadworna wniosła  o wskazanie  granic  pasa drogowego w 
Plajnach. W dniu 30.10.2013 o 10.00 będzie geodeta. Każdy kto jest zainteresowany 
może uczestniczyć podczas tych prac.
Jeśli chodzi o sprawy bieżące cały czas trwa realizacja budżetu, który zmienia się 
dynamicznie,  praktycznie  na  każdej  sesji  są  wprowadzane  zmiany,  uważam że  z 
przygotowaniem budżetu na 2014 rok nie powinno być problemu, znamy już  cenę q 
żyta braną do ustalania stawek podatków. Wszystko zależy od nas i  od tego jaką 
uchwałę podejmą radni w sprawie wysokości tej ceny żyta. Każde zmniejszenie tej 
ceny spowoduje zmniejszenie subwencji dla gminy co będzie rzutowało na budżet. 
Za  tamten  rok  otrzymaliśmy  ok.  800  tys  zł  subwencji  mniej.  Nie  znaczy  to,  że 
powinniśmy przyjąć maksymalna stawkę. 
-  trwa  remont  drogi  wojewódzkiej  513,  przebiega  bardzo  dobrze,  przyspieszono 
wyraźnie tempo prac,
- trwa remont drogi Nafty-Skowrony, na  445 m położono jedną warstwę asfaltu, po 1 
listopada będzie skończony
- remontowano budynki komunalne – m.in. w Gwiździnach w budynku socjalnym 
zrobiono remont dachu, wymieniamy okna i drzwi m.in. w Łępnie, wyremontujemy 
mieszkanie w Grądkach . Musimy mieć w zapasie mieszkanie socjalne.
-  23.10.2013 roku odbyło  się  spotkanie  z  sołtysami,  z  przedstawicielami  służb  – 
medycznej, policji, weterynarii, OSP, z pracownikami gminy, nakreśliliśmy zadania 
na przyszłość,  ustalono,  że  spotkania  takie  będziemy odbywać 2 razy do roku w 
okresie wiosennym i jesiennym.
- 24.10.2013 był przegląd gwarancyjny kanalizacji w Godkowie. Informację na ten 
temat złożyła Elwira Dzika Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony 



Środowiska. W obecności wykonawcy inwestycji , inspektorów nadzoru, kierownika 
ZUK - użytkownika i moim, dokonaliśmy analizy zostały dodatkowo usterkowane 
elementy, które należy wykonać w terminie dodatkowym do 22.11.2013 roku,
- będziemy popierać przydomowe oczyszczalnie ścieków. W Łępnie jak będziemy 
remontować  budynek  socjalny  też  taką  przydomową  oczyszczalnię  zrobimy.  W 
terenie wiejskim zdają egzamin, 
-  dużym  problemem  na  terenie  gminy  są  psy,  uczulam  was  na  ten  problem, 
szczególnie że idzie okres jesienno-zimowy jest ciemno i nie możemy dopuścić do 
tego abyśmy się bali psów chodzących luzem,
-  Wójt  odczytał  pismo  Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego  z  28.10.2013  roku  w 
sprawie  nadchodzącego  okresu  zimowego  i  potrzeby  udzielania  pomocy  osobom 
samotnym,  bezdomnym,  potrzebującym  rodzinom  przez  służby  w  tym  służby 
pomocy społecznej i samorządy lokalne – pismo w załączeniu,
- mamy informację, że biura SKR w likwidacji mają siedzibę obecnie w budynku GS 
po bibliotece,
-   drużyna  piłkarska   Żuraw  w  sezonie  jesiennym  zakończyła  rozgrywki  na  III 
miejscu w  swojej klasie,
- Wójt poinformował obecnych na sesji sołtysów i gości o piśmie szpitala w Pasłęku 
z prośbą o wsparcie budowy parkingu przy Szpitalu, 
-  liczyłem bardzo,  że nasze wskaźniki  dotyczące likwidacji  barier  transportowych 
przedstawione  do  PFRON  pozwolą  uzyskać  nam  dofinansowanie  do  zakupu 
samochodu  17-osobowego,  ze  względu  na  położenie,  osoby  niepełnosprawne 
mieszkające  na  naszym  terenie  i  konieczność  ich  dowozu  do  szkół,  DPS.  Nasz 
wniosek zatrzymał się na szczeblu powiatu elbląskiego. Ilość osób korzystających 
niepełnosprawnych z transportu i miejsce na liście rankingowej, to były kryteria wg 
których  mogliśmy  uzyskać  rekomendację  o  sfinansowanie  samochodu.  Powiat 
umieścił nasz wniosek na ostatnim miejscu. Będę się od takiej oceny odwoływał. 
Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Wójta o informację na temat remontu drogi 
Ząbrowiec-Godkowo, jak wygląda ta sprawa. 
Wójt  -  miało miejsce spotkanie  w Urzędzie  z  wicestarostą,  radnym powiatowym, 
radnymi Rady Gminy Godkowo, spotkanie przebiegało w bardzo przychylnej dla obu 
stron atmosferze. Niestety nie weszła w/w droga do dofinansowania  na 2014 rok do 
budżetu starostwa w żadnej konfiguracji – czy to modernizacji czy remontu w formie 
nakładki, nie weszły również 2 rekomendowane przez nas chodniki – w Godkowie i 
Podągach.
Ad. pkt 4
Interpelacje i wnioski Radnych:
Konrad  Dyl  –  zapytanie  jest  prowadzony  kabel  przy  drodze  powiatowej  w 
Skowronach, czy nie można by włożyć w miejsce tego wykopaliska rynienek, bo to 
idzie z góry, żeby nie zalewało posesji mieszkańców 



Druga rzecz odnośnie ONW – też pisałem do Departamentu Dopłat Bezpośrednich 
MRiRW, otrzymałem odpowiedź,  że  nie  będzie  ruszona strefa  III  górska,  a  I  i  II 
nizinna ma być zmieniona. Nie wiem czy to bałagan w ministerstwie powoduje tą 
dezinformację,
- zbliża się 2014 rok,  jest  to ostatni  rok przed zniesieniem kwot mlecznych i  tu 
prośba do pana Wójta, żeby zorganizować jakieś spotkanie z przedstawicielami ARR, 
producentami mleka i odbiorcami odnośnie jak to ma wyglądać w przyszłości, teraz 
nie mamy wiedzy na ten temat. Myślę, że na początku przyszłego roku można takie 
spotkanie zorganizować. 
Robert Miazga – Pan Wójt na którejś komisji powiedział, że jest wydana decyzja na 
inwestycję  w  Lesiskach  (  nieruchomość  po  p.  Budkiewiczu).  Chciałbym  się 
dowiedzieć jaka decyzja jest wydana. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy –  otrzymałam  za  pośrednictwem  radnej  Agnieszki 
Hościło  pismo  od  delegata  Warmińsko-Mazurskiej  Izby  Rolniczej  Bogdana 
Pomarańskiego. Pan Konrad Dyl wnioskuje o spotkanie z ARR. A ja mam pytanie od 
czego  są  Izby  Rolnicze,  oni  powinni  w  tym  temacie  drążyć,  zadawać  pytanie. 
Szkoda, że nie ma delegatów Izby Rolniczej na dzisiejszej sesji. 
Przewodnicząca  odczytała  dostarczone  pismo  apel  WMIZ  w  sprawie  zebrania 
podpisów  pod   obywatelskim  projektem  ustawy  w  sprawie  podjęcia  działań  w 
zakresie zebrania podpisów pod obywatelską inicjatywą w sprawie zmiany ustawy o 
ochronie  zwierząt  w  kierunku  zmiany  ustawy  o  ochronie  zwierząt   w  kierunku 
prowadzenia uboju rytualnego - pismo stanowi załącznik do protokółu
Listy na których należy złożyć podpisy zostały  skserowane i rozdane tym wszystkim 
który chcą poprzeć tą akcję. 
Przewodnicząca Rady Gminy  zgłosiła wniosek o zaproszenie przedstawiciela Rady 
Powiatowej WMIZ na następną sesję.
Przewodnicząca  odczytała  odpowiedź  dla  Przewodniczącego  Spółki  Wodnej  w 
Godkowie Eugeniusza Drózd na wniosek złożony na ostatniej sesji oraz odpowiedź 
dla Prezes Reginy Czaus ze Związku Nauczycielstwa  Polskiego -  pisma stanowią 
załączniki do protokółu. 

Ad pkt 5
Zapytania mieszkańców gminy

Barbara  Zadworna  sołtys  Plajn –  chciałam  sprostować  wypowiedź  Pana  Wójta 
odnośnie  wskazania  przez  geodetów w Plajnach granic  pasa  drogowego.  Geodeci 
zostali  wezwani  przez  p.  Stocką  odnośnie  wskazania  granicy  placu  wioskowego 
przyległego  do  przystanku  a  wskazanie  granic  pasa  drogowego  dotyczy  tylko 
krótkiego odcinka i  przy  tej  okazji  ma  się  to  odbyć.  Chciałam spytać,  jak się  to 
wyjaśni jakie są dalsze plany dotyczące przystanku bo sprawa się ciągnie już długo.



Marianna Srebrnik sołtys Burdajn chcę poprosić Pana Wójta o interwencję w sprawie 
oświetlenia na ulicy,  wystarczy lekki wiatr i już nie mamy prądu. Dzwoniłam trzy 
razy ale bez efektu.  Jest  wyrwa na moście a teraz przy remoncie o wypadek nie 
trudno.
Monika  Ptaszkiewicz  sołtys  Ząbrowca –  wcześniej  zgłaszałam zrobienie  plaży  w 
Zimnochach,  mam pytanie  czy będzie  zrobiona i  co z  tą  linią  brzegową,  kto ma 
obowiązek  oczyścić  tą  linię  brzegową  i  kiedy  to  zostanie  zrobione.  Jaka  jest 
odpowiedź w tej sprawie.
Urszula Maj sołtys Osieka – w sprawie drogi z Miłosnej do Osieka. Koło p. Załęskiej 
jest zarwany krąg, zagraża to bezpieczeństwu jeżdżących. 
Ryszard Łukaszuk sołtys Podąg – mam prośbę czy nie można by było za Podągami 
na  pierwszym  mostku  naprawić  dużych  dziur.  Tam  jeżdżą  autobusy,  dużo 
samochodów osobowych. Następna droga z Podąg do Lesisk są duże dziury, jumby 
zarwane do naprawy, na drodze z Podąg do Olkowa też są jumby zarwane.
Krzysztof Błaszczyk sołtys z Krykajn - przy drodze powiatowej do Dobrego zrobiła 
się tama, wczoraj ją przerwałem, ale tam trzeba by wysłać kogoś, żeby to naprawić. 
Woda była równa z jezdnią.
Bogdan Chojecki  sołtys  Stojp – oczywiście  o drodze  na Stojpy – powybijały  się 
dziury, ja pisałem do PZD, nie mam odpowiedzi czy będzie coś robione. Nawiązując 
do wystąpienia Wojewody. Na ostatnim zebraniu wiejskim rozmawialiśmy, że mamy 
taką panią, nie możemy sobie poradzić z rodziną. Występowaliśmy do Urzędu myślę, 
że sprawa dotarła do GOPS-u. Myślę, że trzeba będzie wystąpić do sądu z urzędu. 
Każdy się odwraca. Jako sołtys muszę reagować, a jeśli chodzi o rodzinę są robione 
„wstręty”. Bardzo bym prosił wrócić do tego protokółu z zebrania.
W związku z wypowiedzią  p. Sołtysa  Przewodnicząca Rady poprosiła o stanowisko 
panią Kierownik GOPS.
Małgorzata Hurman  Kierownik GOPS – nikt z urzędu nie wystąpi do sądu,  pani nie 
jest osobą samotną, ma dzieci, nie jest osobą ubezwłasnowolnioną, ma pełnię praw 
obywatelskich  i  może ona sama jeśli  uważa że  coś  jest  nie  tak podjąć  działania. 
Zapoznawałam się  z  tym protokółem.  Dopóki  były  świadczenia  pielęgnacyjne  w 
wysokości 520 zł nie było żadnego problemu z zaopiekowaniem się, uszczelnieniem 
okien,  gdy się  skończyły  świadczenia,  oczywiście  mówię  ogólnie  o całej  gminie, 
zaczęły  się  problemy z osobami starszymi.  Pytam,  jakie  są  relacje.  Do czasu  jak 
opiekun  pobierał  świadczenie  było  dobrze.  Skończyło  się  świadczenie  w  wielu 
przypadkach  osoba  starsza  jest  już  niepotrzebna.  Żadna  instytucja  nie  ma  prawa 
wystąpić  do sądu w sprawie osoby, która ma wszelkie  prawa i  w jej  imieniu np. 
występować o alimenty od dzieci. 
Bogdan Chojecki sołtys Stojp - od razu mówię, żeby pracownicy przyjechali i ocenili 
czy  stan  tej  pani  pozwala  na  samodzielną  egzystencję.  Jest  wiele  wątków w tej 
sprawie. 

Przerwa w obradach 12.10 – 12.35



Ad pkt 6    
Podjęcie  uchwały  Nr  XXXVI/178/2013  w  sprawie  przyjęcia  programu 
współpracy  Gminy  Godkowo w 2014  roku  z organizacjami  pozarządowymi  i 
podmiotami, wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie

Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały,  następnie  projekt 
został poddany pod głosowanie, w wyniku którego został przyjęty – 13 głosami „za” 
- jako: 

UCHWAŁA  Nr XXXVI/178/2013 - s  tanowiąca załącznik nr 2 do protokołu  

Ad pkt 7   
Podjęcie uchwały Nr XXXVI/179/2013 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Godkowo na lata 2013-2016

Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały,  następnie  projekt 
został poddany pod głosowanie, w wyniku którego został przyjęty – 13 głosami „za” 
- jako: 

UCHWAŁA Nr XXXVI/179/2013 – stanowiąca załącznik nr 3 do protokołu

Ad pkt 8  
Podjęcie  uchwały  Nr  XXXVI/180/2013  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy 
Godkowo na 2013 rok. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały,  następnie  projekt 
został poddany pod głosowanie, w wyniku którego został przyjęty – 13 głosami „za” 
- jako: 

UCHWAŁA Nr XXXVI/180/2013– stanowiąca załącznik nr 4 do protokołu

Ad pkt 9

Podjęcie  uchwały  Nr  XXXVI/181/2013  w  sprawie   wprowadzenia  zmian  w 
uchwale dotyczącej akceptacji decyzji Zarządu Gminy o przystąpieniu w  poczet 
członków Banku Spółdzielczego w Godkowie

Przewodnicząca  Rady  Gminy  spytała,  czy  są  uwagi  do  projektu  uchwały.  Radni 
wnieśli uwagę, że w treści projektu uchwały użyto nazwy banku, którego nie ma w 
Godkowie.

Wójt  uznał  uwagę  za  słuszną,  stwierdzając  iż  stan  prawny  musi  być  zgodny  ze 
stanem  faktycznym  i  złożył  wniosek  o  wycofanie  projektu  uchwały  z  porządku 
obrad.



Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad wnioskiem o wycofanie z 
porządku  projekt uchwały Nr XXXVI/181/2013 w sprawie  wprowadzenia zmian w 
uchwale  dotyczącej  akceptacji  decyzji  Zarządu Gminy  o  przystąpieniu  w  poczet 
członków Banku Spółdzielczego w Godkowie.

W wyniku głosowania 11 glosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” Radni 
przyjęli wniosek i wycofano z porządku projekt uchwały w sprawie  wprowadzenia 
zmian w uchwale dotyczącej akceptacji decyzji Zarządu Gminy o przystąpieniu w 
poczet członków Banku Spółdzielczego w Godkowie.

Projekt wycofanej Uchwały – stanowi załącznik nr 5 do protokołu

Ad pkt 10    
Podjęcie uchwały Nr XXXVI/181/2013  w sprawie diet przysługujących sołtysom 
sołectw gminy Godkowo i zasad ich wypłacania.

W celu zachowania kolejności numeracji uchwał wobec wycofania uchwały kolejny 
projekt uchwały otrzymał Nr XXXVI/181/2013 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały,  następnie  projekt  został 
poddany pod głosowanie, w wyniku którego został przyjęty – 13 głosami „za” - jako: 

UCHWAŁA Nr XXXVI/181/2013– stanowiąca załącznik nr 6 do protokołu

Ad pkt 11
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski 
Wójt Gminy - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Sołtysi
-  jako  pierwszy  zabrał  głos  Konrad  Dyl  w  sprawie  ONW  –  jest  rozbieżność 
informacji uzyskanych z MRiRW przez nas i przez p. Dyla. Myślę, że to wyjaśnimy i 
na następnej sesji wrócimy do tematu. Jedno jest pewne na razie zmian nie będzie. 
-  jest  obecnie  prowadzona  inwestycja  w  miejscowości  Skowrony  przy  drodze 
powiatowej  –  chodzi  o  położenie  światłowodu.  Złożymy wniosek,  czy  byłoby to 
możliwe,  żeby  przy  zasypaniu  położyć  rynienki.  Wniosek  do  Zarządu  Dróg 
Powiatowych i Zarządu Powiatu zostanie skierowany.  
- w sprawie kwot mlecznych, zakładaliśmy spotkanie z ARR na ten temat i określimy 
czas. Na początku listopada skontaktuję się z ARR – jaka jest wiedza na ten temat. 
Jeśli  ARR  będzie  miała  już  informację  na  ten  temat  spotkanie  zostanie 
zorganizowane. Zaprosimy zainteresowanych tym tematem.
- pytanie radnego Miazgi w sprawie informacji  o  inwestycji w Lesiskach. Już skarga 
była,  że  tam  są  kości,  że  zabija  zwierzeta.  Nowy  właściciel  prowadzi  Bacutil, 
dokładnie  córka  właściciela  nieruchomości.  Była  kontrola,  która  nie  wykazała 



żadnych  uchybień.  Muszą  być  spełnione  wymagania  i  raport  oddziaływania  na 
środowisko jeśli  będzie potrzebny. Nie ma żadnego wniosku i  decyzja nie została 
żadna wydana. 
- pani Zadworna – urząd dostał zaproszenie do uczestniczenia w tych wskazaniach 
granic  w  Plajnach  i  z  tego  skorzysta.  Chcemy  zobaczyć,  jak  faktycznie  będzie 
wyglądał przebieg granic i jakie stanowisko zajmiemy. 
- prośba p. Srebrnik – na bieżąco przyglądamy się pracom w Burdajnach na 513, jeśli 
chodzi o światło inwestycja pociąga za sobą również nowe oświetlenie w związku z 
tym nie będziemy ponosić większych kosztów w tym zakresie obecnie, ale będziemy 
robić wszystko, aby to oświetlenie działało.  Objechaliśmy cały teren jeśli chodzi o 
oświetlenie, trzeba poprzestawiać
-  plaża  w  Zimnochach.  Właścicielem  tych  gruntów  jest  ANR.  Dzierżawcą  jest 
Gospodarstwo  Rybackie  w  Bogaczewie.  Dzierżawca  dostanie  nakaz  wycinki 
zakrzaczenia,  natomiast  plażę  należy  uzgodnić  z  właścicielem  czyli  ANR  czy 
możemy to zrobić. Ponowimy tą sprawę. 
-  przepust  na  drodze  Osiek-Miłosna.  Zniszczyła  go  SKANSKA.  Już  go  dała, 
czekamy na koparkę z ZUK ( pracowała przy awarii), aby go wstawić.  
- wniosek p. Łukaszuka - przepust na drodze powiatowej , złożymy wniosek, aby go 
naprawili
- droga Lesiska - Podągi, Podągi - Olkowo – sprawdzimy te drogi, na miarę naszych 
możliwości będziemy starali się je naprawić.
- złożymy też wniosek p. Błaszczyka z Krykajn, który dotyczy naprawy przy drodze 
powiatowej do ZDP
- wniosek sołtysa ze Stojp w sprawie naprawy drogi powiatowej – rzeczywiście ona 
była przez dłuższy czas dobrą drogą, jedną z lepszych na tym terenie, obecnie ten 
destrukt zrobił się też trochę dziurawy, są tzw. wyboje i wymaga naprawy, gdyż tą 
drogą teraz coraz więcej pojazdów jeździ , m.in. dzieci do szkoły w Bielicy. 
- p. kierownik GOPS udzieliła odpowiedzi w kolejnej sprawie poruszonej przez p. 
sołtysa ze Stojp
Na koniec odnośnie budżetu. Pani Przewodnicząca odczyta odpowiedzi dla p. Drózda 
i p. Czaus z ZNP. Już powiedziałem, że budżet składa się z przychodów i rozchodów. 
Nie może być mowy, że ja będę odpowiadał za przychody a wy za rozchody. To nie 
w porządku. W myśl przepisów ustawy realizuje budżet wójt gminy, wybierany w 
wyborach, jest to trudna sprawa. Z jednej strony musi się narażać osobom, które go w 
wyborach wybierają. Ja nikomu się nie narzucam,  to co mam robić , robię i będę 
realizował mimo niezgodności zasad. Bo jeżeli się od kogoś wymaga to się to źle 
rozumie i później w wyborach może być różnie. Pamiętajmy jedno. Budżet składa się 
z dochodów. Te dochody są trudne. Po pierwsze z powodu tego, że to jest w Waszych 
rękach – dochody w postaci wysokości ceny za q żyta i nie będzie mowy dopóki 
Waszej decyzji nie będzie na ten temat. Moje propozycje będą jasne, nie będę chciał 
żeby były mniejsze niż w tamtym roku a wasze decyzje jakie będą ? Od tego trzeba 



zacząć.  Później  możemy  mówić  o  rozchodach.  Po  drugie  powiedziałem  też,  że 
podwyżek  nie  przewiduję,  pomimo  tego,  że  wynagrodzenia  nie  są  za  wysokie. 
Przewiduję tylko zgodnie z  zasadą, która obowiązuje  zwiększenie o 2,7%,  o stopień 
inflacji. Docierają do mnie coraz smutniejsze wiadomości z gospodarki, widać kryzys 
u pracodawców. Nie ukrywam, że w nowym roku nie zamierzam zatrudniać na prace 
publiczne ponieważ efekty pracy nie są odzwierciedleniem tego co powinno być. Nie 
ukrywam,  że  jak  zaczynaliśmy  wycinanie  krzaków przy  drogach  były  grube,  ale 
trwało to krótko. Teraz krzaki są malutkie i trwa to długo.  Jeżeli mam prosić kogoś 
do pracy  a  warunki  są  dobre  to  nie  będę  tego robił.  Umiem rozliczyć  za  pracę. 
Problem  pojawił  się,   jak  powstały  staże  i  były  jednocześnie  roboty  publiczne. 
Przyniosły  szkody.  Ja  na  dziś  nie  mogę  powiedzieć,  że  moje  drogi  są  wycięte  z 
krzaków. Zaznaczam, że na początku było ciężej. Teraz dwa razy do roku wycinamy i 
nie możemy się wyrobić. Przykre, smutne ale prawdziwe. Zaoszczędzone pieniądze 
na roboty publiczne chcę przeznaczyć na fachowców. Nie mam traktorzysty, mam 2 
ciągniki i jednego traktorzystę. Będę wnioskował, aby jednego dokształcić, kosztuje 
to 1200 złotych. Muszę dać kogoś na samochód, gdyż  p. Drysiak pracuje tylko do 
końca roku. Sołtysi mają problemy w miejscowościach, radni w swoich okręgach. 
Nie umiemy cieszyć się z małych rzeczy. Nie wszystko wygramy, ale starajmy się. 
Przewodnicząca Rady –myślę, że  Pan Wójt źle odebrał moje słowa. Skoro zostałam 
wywołana do odpowiedzi to chcę to wyjaśnić. Zostałam radną, przewodniczącą Rady 
Gminy. Obliguje mnie to do tego, żebym znała przepisy. Życie mnie już nauczyło. 
Obrywałam  za  uchwały  i  sprawy  na  komisjach.  W  dniu  wczorajszym  dostałam 
telefon od pracownika urzędu czy można wprowadzić coś jeszcze pod obrady sesji. 
Nie zgodziłam się. Radni też muszą mieć czas na zapoznanie się z przedkładanymi 
dokumentami. Dotyczyło informacji dyrektorów szkół. Chcę, aby były zachowywane 
przyjęte terminy i tylko tyle. 
Wójt  –  rzeczywiście  coś  się  z  pracownikami  dzieje,  wyciągnę  konsekwencje  w 
stosunku do pracowników za tą sytuację. Prawo jest niejednoznaczne. To fakt, ale 
tym bardziej powinniśmy się starać. 
Proszę teraz o głos Ryszarda Łukaszuka sołtysa z Podąg – te osoby, które pracują po 
2 godziny po narzędzia przychodzą do sołtysa. Pytam, po co takich ludzi zatrudniać. 
Wójt - jeśli chodzi o pytanie sołtysa z Podąg – taki pracownik jest oddany pod opiekę 
sołtysa, który jest organem pomocniczym wójta w sołectwie. Czy nie powinno być 
tak,  że  podstawowe  wyposażenie  dla  takich  pracowników  nie  powinno  posiadać 
sołectwo  i  być  w  dyspozycji  sołtysa?  Czy  mamy  prawo  wymagać  od  tych 
pracowników, żeby mieli  w pracy swoje narzędzia  – chyba nie.  Pracują  na rzecz 
sołectw. Jak zwykle wszystko zależy od człowieka. 
Ad pkt 12
Przyjęcie protokołu z obrad XXXV sesji.
Protokół został udostępniony do wglądu dla Radnych, którzy zapoznali  się z jego 
treścią i nie wnieśli uwag. Protokół został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”.



Ad pkt 12
Zakończenie obrad.
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady zakończyła obrady Sesji i 
podziękowała zebranym za przybycie. Obrady zakończono ok. godz. 13:40.

Protokółowała 
Danuta Anna Janczuk 
Sekretarz Gminy


